
Op 16 december jl. stelde de D66-fractie enkele technische vragen over een verdeelstation in 
Neerijnen. Deze mail voorziet in de beantwoording. 

Vraag 1 – Kunt u op een kaart/plattegrond aangeven welk gebied door dit verdeelstation 

wordt bediend. 

Ja. Zie daarvoor de bijlage. 

 

Vraag 2 – De limiet geldt alleen voor nieuwe plannen. Heeft de wethouder weet van plannen die in de 

voorbereidingsfase zitten en die hierdoor geraakt worden? 

Recent heeft er een gesprek plaatsgevonden tussen de gemeente en LTO over dit probleem. De 

glastuinbouw heeft daarin zijn zorgen geuit over de transitie van de glastuinbouw om van het gas af te 

gaan. Dit heeft vaak invloed op gebruik van elektriciteit. Binnenkort vindt er een vervolggesprek plaats, 

waarbij ook Liander aanschuift. Daarnaast hebben ons signalen van bedrijven bereikt dat zij geen 

aansluiting konden krijgen (Slimwei, Waardenburg). Hierover heeft de gemeente overleg gevoerd met 

Liander. Met bepaalde aanpassingen in het netwerk is toch een aansluiting tot stand gekomen. Voor het 

gebied in het bijgevoegde kaartje zal het de komende jaren passen en meten worden voor aansluitingen 

van bedrijven op de bedrijventerreinen in Waardenburg, Haaften en deels Geldermalsen. 

 

Vraag 3 – Welke oplossingen zijn er voor de tussentijd tot medio 2023? 

Deze vraag hebben wij voorgelegd aan Liander. Liander investeert volop in de uitbreiding van het 

elektriciteitsnet. Ook in dit gebied gaat Liander werkzaamheden uitvoeren om het elektriciteitsnet uit te 

breiden. Liander verwacht de werkzaamheden voor het uitbreiden van het elektriciteitsnet (voor wat 

betreft het Regelstation in Neerijnen) in 2023 afgerond te hebben waarbij de capaciteit wordt uitgebreid 

van 23MW naar 60MW. Liander heeft onderzocht of er andere technische mogelijkheden zijn die een 

(tijdelijke) oplossing bieden voor het knelpunt, zoals het aanpassen van de netconfiguratie of het 

afschakelen van opwekinstallaties wanneer het elektriciteitsnet zich in de storings- of 

onderhoudssituatie bevindt. Helaas blijkt in dit gebied een netuitbreiding op dit moment nog de enige 

technische oplossing. Eventueel kunnen ook congestiemanagement en/of individuele klantafspraken 

een tijdelijke oplossing bieden. Daarover houden we onze klanten op de hoogte. Op de website van 

Liander staat de meest actuele informatie over de permanente en tijdelijke oplossingen. Het 

congestiemanagement onderzoek wordt momenteel uitgevoerd. Zodra de resultaten daarvan bekend 

zijn, zullen deze worden toegevoegd aan deze publicatie. In de meest extreme situatie dient door een 

bedrijf een aggregaat geplaatst te worden. 

 
Vraag 4 – Is de wethouder nagegaan bij Liander of dit probleem zich op meer plekken in de 

gemeente zal voordoen en wat was het antwoord? 

Ook in Vuren is een probleem. Hier is recent een bestemmingsplanprocedure afgerond voor het 

realiseren van de uitbreiding van het elektriciteitsnetwerk. Ook deze vraag hebben wij bij Liander 

neergelegd. Liander antwoordt als volgt: 

 

“Als netbeheerder werken wij aan het energienet van vandaag en morgen. De toenemende vraag naar 

elektriciteit en de snelle opkomst van zonne- en windenergie zorgt ervoor dat het elektriciteitsnet op 

steeds meer plaatsen vol raakt. Zelfs zo vol dat er gebieden zijn waar grote bedrijven geen nieuwe of 

extra capaciteit kunnen krijgen of leveren. Daarom investeren we in 2020 bijna 900 miljoen euro in de 
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uitbreiding van het net. Versterking van het net kost veel tijd, onder meer door lange 

vergunningstrajecten. Verder passen we nieuwe technologieën toe in onze netten. Hierdoor benutten we 

het energienet zo optimaal mogelijk. Ondanks deze inspanningen kan het gebeuren dat er op een 

gegeven moment toch onvoldoende capaciteit is op het net. Dit kan veranderen door een groei in de 

vraag naar stroom of in het lokale aanbod van groene stroom. Hierdoor kunnen kabels en installaties 

weer vol raken. Het gevolg daarvan is dat er tijdelijk geen ruimte voor nieuwe aanvragen beschikbaar is. 

De gemeente West Betuwe wordt ook door het elektriciteitsverdeelstation Zaltbommel voorzien van 

elektriciteit. Gezien de ontwikkelingen rondom het station, zoals de ontwikkeling van bedrijven, is de 

ruimte om dit station te kunnen ontsluiten nu al zeer beperkt. Liander onderzoekt daarom welke 

tussenoplossingen we kunnen treffen tot dat het OS is uitgebreid. De gemeente zal over de uitkomsten 

van dit onderzoek en over actuele ontwikkelingen worden geïnformeerd”. 

 

In de reactie wijst Liander op de lange vergunningstrajecten. Als gemeente West Betuwe trachten wij het 

vergunningstraject zo voorspoedig mogelijk te doorlopen. Deze casus heeft dan ook prioriteit gekregen. 

Wel moeten we ons bewust zijn dat de voorgenomen uitbreiding tegen de rand van een beschermd 

dorpsgezicht ligt, wat in de voorbereiding extra zorgvuldigheid vereist. 

 
Vraag 5 – Hoe zijn de betreffende ondernemers over dit probleem geïnformeerd? 

Via de website van Liander worden ondernemers geïnformeerd over de problemen die er bij het 

verdeelstation Neerijnen spelen. Via het bestuurlijk overleg met de ondernemersverenigingen en 

Parkmanagement hebben wij de problematiek geschetst. Verder adviseren wij als gemeente (en ODR) 

ondernemers bij nieuwbouw in een zo vroeg mogelijk stadium een aansluiting bij Liander te regelen, 

zodat, indien nodig, tijdig maatwerk kan worden geleverd. Dit onderwerp willen wij  ook agenderen op de 

regionale agenda van Lobby en Branding, omdat niet alleen West Betuwe tegen dit probleem aanloopt, 

maar meerdere gemeenten in de regio. 

 


